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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych odbytego w dniu 16.12.2024r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

Posiedzenie trwało od godz. 14:30 – 18:10 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 14/15 radnych. 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku       - Danuta Zawidzka 

5. Księgowa Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku       - Ewelina Gracz 

6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Tomasz Fifielski 

 

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadził Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego p. Jacek 

Kabattek. 

 

Rozpoczynając posiedzenie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich obecnych  

i przypomniał porządek obrad posiedzenia, który obejmował: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał finansowych na rok 2025: 

a) w sprawie przyjęcie budżetu Gminy Więcbork na rok 2025, 

b) w sprawie przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomnika przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo” 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Klubu Dziecięcego w 

Więcborku. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego Nr 2 w 

Więcborku  

i nadania statutu. 
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7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w klubach 

dziecięcych prowadzonych przez Gminę Więcbork oraz maksymalnej wysokości opłaty 

za wyżywienie. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Biura 

Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku i nadania statutu. 

9. Sprawy różne. 
 

Do porządku obrad wprowadzono zmianę polegającą na omówieniu, jako punktu 

pierwszego pozycji „Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia 

przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody „Aleja Dębowa Runowo 

Krajeńskie – Borzyszkowo”. Wobec powyższego odpowiedniej korekcie uległa numeracja 

pozostałych punktów porządku obrad. 

 

Porządek obrad po zmianie: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomnika przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo”. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał finansowych na rok 2025: 

c) w sprawie przyjęcie budżetu Gminy Więcbork na rok 2025, 

d) w sprawie przyjęcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Klubu Dziecięcego w 

Więcborku. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego Nr 2 w 

Więcborku  

i nadania statutu. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w klubach 

dziecięcych prowadzonych przez Gminę Więcbork oraz maksymalnej wysokości opłaty 

za wyżywienie. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Biura 

Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku i nadania statutu. 

9. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do przegłosowania zmiany. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Porządek obrad po zmianie przyjęto jednogłośnie 

 

W dalszej części przystąpiono do realizacji tematyki posiedzenia. Przewodniczący Komisji 

oddał glos Kierownikowi Referatu UM p. Tomaszowi Fifielskiemu, który przedstawił 

projekt uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika 

przyrody „Aleja Dębowa Runowo Krajeńskie – Borzyszkowo”. 

 

Uzgodnieniu podlega przeprowadzenie zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody „Aleja 

Dębowa Runowo Krajeńskie - Borzyszkowo” wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 242 w Runowie 
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Krajeńskim, stanowiących element grupowego pomnika przyrody – alei 267 drzew 

ustanowionych pomnikiem przyrody na podstawie Uchwały Nr LXX/483/24 Rady Miejskiej 

z dnia 31 stycznia 2024 r.  

Zakres prac, obejmuje:  

• wykonanie w koronach cięć sanitarnych w celu odciążenia konarów,  

• usunięcie gałęzi martwych, zamierających, nadłamanych,  

• redukcja koron od strony budynków oraz jezdni,  

• ograniczenie długości gałęzi grożących wyłamaniem,  

• formowanie korony w celu poprawy statyki drzew, usunięcie deformacji i przeciążeń.  

 

Zabiegi pielęgnacyjne na pomniku przyrody, o którym mowa w § 1, powinny być 

przeprowadzone w terminie do 31 marca 2025 r. przy spełnieniu następujących warunków: 

• prace pielęgnacyjne winny być przeprowadzone przez firmę specjalistyczną, posiadającą 

uprawnienia do pielęgnacji drzew o charakterze pomnikowym,  

• wykonywane zabiegi pielęgnacyjne nie mogą spowodować utraty walorów 

przyrodniczych pomnika przyrody oraz zniszczenia gatunków chronionych, 

występujących w ich obrębie,  

• przy wykonaniu cięć w koronach oraz przy usuwaniu uschniętych konarów należy dążyć 

do zachowania naturalnego pokroju drzew,  

Przed wykonaniem zabiegów pielęgnacyjnych pomnik przyrody zostanie poddany 

oględzinom. 

Gmina posiada stosowne porozumienie z Zarządem Dróg Wojewódzkich na korzystanie  

z pasa drogowego i organizacji ruchu. Może się okazać, że do końca roku to zadanie z uwagi 

na czynniki atmosferyczne nie zostanie zrealizowane, więc wprowadza się wydłużenie 

terminu dzisiejsza propozycją uchwały z końca grudnia 2024 r. do końca marca 2025 r.  

Konary na trasie Borzyszkowo (szczególnie przy obiekcie oddziału przedszkolnego, gdzie jest 

największe zagrożenie) - Runowo Krajeńskie, które zagrażają bezpośrednio korzystającym  

z drogi wojewódzkiej.  
 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Tomasz Bykowski mówił, że termin do końca marca 2025 r. jest terminem dosyć 

odległym, biorąc pod uwagę, to, co powiedział p. Fifielski, tj., że konary zagrażają 

bezpieczeństwu. Drzewa rosnące koło budynku oddziału przedszkolnego w Borzyszkowie 

szczególnie niepokoją rodziców dzieci uczęszczających do Placówki i mieszkańców również. 

Radny prosił, aby uczulić wykonawcę, żeby te prace zrealizowane były w pierwszej 

kolejności, niekoniecznie do końca marca. 

 

Kierownik Referatu UM powiedział, że prace zostaną rozpoczęte już w grudniu  

i sukcesywnie będą kontynuowane. Termin marcowy jest granicznym, ale plan jest taki, aby 

zabiegi wykonane były, jak najszybciej. 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że zasadnym jest wykonanie zadania szybko 

zważywszy na pogodę, jaka panuje na dworze. Jest, to pora, kiedy występują silne wiatry, 

zatem czas jest tu kluczowy. 

 

Radny Jan Antczak zwrócił uwagę na konieczność przycięcia konarów drzew rosnących 

przy pałacu w Runowie. Tam również istnieje realne niebezpieczeństwo. 
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Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały.  

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Następnie głos zabrała Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk, która omówiła 

projekty zmian w uchwałach  finansowych  

 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2024, 

 

 

Zmiany dotyczyły: 

1. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016 §0870 o kwotę 974,00 zł  

w związku ze sprzedażą (złomowaniem) pojazdu Ford Galaxy. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów z tytułu udziału we wpływach z podatku 

dochodowego od osób fizycznych (75621 §0010) o kwotę 985.562,00 zł. Zwiększenia 

dokonano na podstawie pisma Ministra Finansów z dnia 3 grudnia 2024 r. znak: 

ST3.4753.16.2024. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów z tytułu uzupełnienia subwencji ogólnej (75802 

§2750) o kwotę 1.014.438,00 zł. Zwiększenia dokonano na podstawie pisma Ministra 

Finansów z dnia 3 grudnia 2024 r. znak: ST3.4751.1.3.2024. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 522,18 zł  

w związku z otrzymaniem od Toruńskiego Stowarzyszenia Pomocy Szkole darowizny dla 

Szkoły Podstawowej nr 2 w Więcborku w ramach odpisu 1,5% podatku. Środki zostaną 

przeznaczone na zakup materiałów do bieżącej działalności placówki (80101 §4210). 

5. Zmniejsza się plan finansowy dochodów i wydatków w rozdziale 80103 w związku  

z realizacją projektu „Dwujęzyczne przedszkolaki Kujaw i Pomorza” w ramach programu 

Fundusze Europejskie dla Kujaw i Pomorza 2021-2027 współfinansowanego z Europejskiego 

Funduszu Społecznego Plus. Zadanie realizowane jest w partnerstwie z Województwem 

Kujawsko-Pomorskim i w wyniku przeprowadzonego postępowania przetargowego przez 

Urząd Marszałkowski w Toruniu wartość zadania zmniejszona została o 16.320,00 zł. 

6. Zmniejsza się plan dochodów (§2030) i wydatków (§4300) budżetowych w rozdz. 80195  

o kwotę 80.000,00 zł w związku z realizacją umowy nr 12/M/2024 z dnia 25 kwietnia 2024 r. 

dotyczącej dofinansowania pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników – 

zmniejszenie wynika z prognoz co do ostatecznej kwoty potrzebnego wsparcia. 

7. Dokonuje się zmian w planie finansowym dochodów pochodzących z budżetu środków UE 

w rozdziale 85295 w dwóch projektach realizowanych w 2024 r.: 

 

• w projekcie „Klub Integracji Społecznej w Więcborku” ustala się ostatecznie plan na 

kwotę 90.400,00 zł (§2057), 

 

• w projekcie „Kujawsko-Pomorska Teleopieka” ustala się ostatecznie plan na kwotę 

36.600,00 zł (§2057 – 32.747,37 zł i §2059 – 3.852,63 zł). 

8. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 85295 w projekcie partnerskim 

„Kujawsko-Pomorska Teleopieka” o łączną kwotę 11.960,00 zł z uwagi na fakt, iż ROPS 

Toruń, jako Partner Wiodący przejął całość kosztów teleopieki. 
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9. Dokonano zmian w planie finansowym dochodów (§2690) i wydatków (§4010, §4110  

i §4120) w rozdziale 85504, w części dotyczącej Wspierania Rodziny z uwagi na fakt 

przyjęcia środków z Funduszu Pracy w łącznej wysokości 35.800,75 zł na realizację zadania 

w ramach programu „Asystent rodziny w 2024 r.” tj. na wypłatę dodatku do wynagrodzenia 

asystentom rodziny w wysokości 200,00 zł miesięcznie oraz pokrycia kosztów zatrudnienia 

asystentów rodziny poniesione od 01.07.2024 r. do 31.12.2024 r. 

10. Dokonuje się rozliczenia zadania pn.: „Unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest 

z terenu Gminy Więcbork w 2024 r.” Rozliczeniu podlega zarówno I jak i II etap. Jest to 

zadanie finansowane ze środków WFOŚiGW w Toruniu. W związku z uzyskaniem niższej 

ceny wykonania tego zadania w rozdziale 90095 kwotę dochodów i wydatków zmniejsza się 

o 39.955,00 zł. 

11. Dokonuje się rozliczenia zadania pn.: „Przedsięwzięcia w zakresie zbierania, transportu 

oraz unieszkodliwiania odpadów zawierających azbest realizowane w gospodarstwach 

rolnych”. Jest to zadanie finansowane ze środków WFOŚiGW w Toruniu. W związku  

z uzyskaniem niższej ceny wykonania tego zadania w rozdziale 90095 kwotę dochodów  

i wydatków zmniejsza się o 4.686,00 zł. 

12.  Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 92605 §2030 o kwotę 99.740,00 zł  

w związku z wpływem dotacji celowej z Ministerstwa Sportu i Turystki na realizację 

Programu Aktywna Szkoła – sprzęt sportowy dla szkół. 

13. Zmniejsza się plan finansowy dochodów (§6280) i wydatków (§6230) w rozdziale 90005 

w związku z realizacją programu finansowanego ze środków WFOŚiGW w Toruniu pn.: 

„Ciepłe Mieszkanie”. Kwota zmniejszenia to 544.000,00 zł. Zmiana wynika z zwieszenia 

przez Gminę Więcbork naboru wniosków do programu do czasu usankcjonowania się 

podstaw prawnych do jego realizacji. 

14. Dokonuje się zmniejszenia planu dochodów (§6370 o kwotę łączną 589.748,00 zł)  

i wydatków (§6740 o łączną kwotę 592.600,00 zł) w niżej wymienionych zadaniach: 

 

• Częściowa renowacja zewnętrznych ścian Kościoła p.w. Św. Jakuba Większego Apostoła 

w Zabartowie (§6370 – 117.600,00 zł; §6740 – 120.000,00 zł), 

 

• Prace konserwatorskie, remontowe i budowlane we wnętrzu kościoła p.w. św. 

Maksymiliana Kolbego w Pęperzynie (§6370 – 112.700,00 zł; §6740 – 115.000,00 zł), 

 

• Prace ratunkowe okien kościoła parafialnego p.w. św. Katarzyny Aleksandryjskiej  

w Sypniewie (§6370 – 115.248,00 zł; §6740 – 117.600,00 zł), 

 

• Prace ratunkowe przyziemia kościoła parafialnego p.w. Wniebowzięcia NMP i św. 

Apostołów Szymona i Judy Tadeusza w Więcborku (§6370 – 117.600,00 zł; §6740 – 

120.000,00 zł), 

 

• Ratujemy kościół p.w. Świętej Trójcy w Runowie Krajeńskim - spinanie i stabilizacja 

pęknięć fundamentów i murów (§6370 – 117.600,00 zł; §6740 – 120.000,00 zł). Są to 

zadania współfinansowane ze środków Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Beneficjenci programu złożyli wnioski z prośbą o przesuniecie terminu zakończenia w/w 

zadań na przyszły rok. Zatem ich rozliczenie finansowe nastąpi również w 2025 r. 

Jednocześnie w zadaniu pn.: „Wykonanie prac remontowych na budynku siedziby Urzędu 

Miejskiego w Więcborku” kwotę dofinansowania z programu przyjęto w wartości 

wynikającej z promesy inwestycyjnej tj. została zmniejszona z 245.000,00 zł do 

236.000,00 zł. 

15. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 
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• 01095§0750 o kwotę 1.761,00 zł (wpływy z dzierżawy terenów łowieckich), 

 

• 70005 §0550 o kwotę 5.000,00 zł (wpływ z opłat z tytułu użytkowania wieczystego), 

 

• 70005 §0750 o kwotę 100.630,00 zł (wpływ z najmu i dzierżawy składników 

majątkowych), 

 

• 70005 §0760 o kwotę 100,00 zł (wpływ z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

 

• 70005§0920 o kwotę 2.050,00 zł (wpływ z odsetek za zaległości w opłatach za 

gospodarowanie mieniem komunalnym), 

 

• 71095 §0830 o kwotę 4.300,00 zł (wpływ z usługi rezerwacji miejsca na targowisku 

miejskim w Więcborku), 

 

• 75011 §2360 o kwotę 520,00 zł, 85228 §2360 o kwotę 188,00 zł i 85502 §2360 o kwotę 

11.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej), 

 

• 75023 §0640 o kwotę 2.700,00 zł (wpływ z tytułu kosztów upomnień), 

 

• 75023§0970 o kwotę 2.740,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu 

rozliczeń z dostawcą terminali płatniczych do urzędu), 

 

• 75085§0970 o kwotę 130,00 zł (wpływy z różnych dochodów - wynagrodzenie płatnika) 

oraz o kwotę 2.354,00 zł (wpływy kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego 

pracownika), 

 

• 75601 §0350 o kwotę 1.750,00 zł (wpływy z podatku od działalności gospodarczej  

w formie karty podatkowej), 

 

• 75615 §0310 o kwotę 300.000,00 zł i 75616§0310 o kwotę 200.000,00 zł (wpływy  

z podatku od nieruchomości), 

 

• 75615 §0320 o kwotę 62.000,00 zł (wpływy z podatku rolnego), 

 

• 75615 §0330 o kwotę 16.000,00 (wpływy z podatku leśnego), 

 

• 75616 §0340 o kwotę 78.000,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 

 

• 75615 §0500 o kwotę 200,00 zł i 75616 §0500 o kwotę 78.000,00 zł (wpływy z podatku 

od czynności cywilnoprawnych), 

 

• 75616 §0880 o kwotę 1.125,00 zł (wpływy z opłaty prolongacyjnej), 

 

• 75616 §0910 o kwotę 10.900,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości podatkowych), 

 

• 75618 §0410 o kwotę 13.900,00 zł (wpływy z opłaty skarbowej), 
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• 75618 §0690 o kwotę 85,00 zł (wpływem opłaty za wydanie formularza wielojęzycznego 

zgodnie z art. 8 ust. 3 ustawy z 04.04.2019 r. o przedkładaniu niektórych dokumentów 

urzędowych w państwach członkowskich Unii Europejskiej, 

 

• 75814 §0920 o kwotę 65.000,00 zł (odsetki bankowe od środków zgromadzonych na 

rachunku bieżącym, w tym 6.000,00 zł to odsetki od środków zgromadzonych na 

rachunkach placówek oświatowych), 

 

• 80101 §0610 o kwotę 20,00 zł (wpływy z opłat za wydawanie świadectw i ich 

duplikatów), 

 

• 80101 §0750 o kwotę 2.920,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

 

• 80101 §0970 o kwotę 410,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

 

• 80103 §0660 o kwotę 6.000,00 zł i 80104 §0660 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego), 

 

• 80103 §0670 o kwotę 14.000,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego), 

 

• 80103 §0830 o kwotę 1.600,00 zł i 80104 §0830 o kwotę 500,00 zł (wpływy z usług 

świadczonych w placówkach wychowania przedszkolnego), 

 

• 80113 §0830 o kwotę 2.400,00 zł (wpływy z usług najmu autobusu szkolnego), 

 

• 85202 §0970 o kwotę 13.300,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej), 

 

• 85219 §0640 o kwotę 60,00 zł (wpływy z tytułu kosztów upomnień) 

 

• 85219 §0830 o kwotę 10.200,00 zł (wpływy z usług – odpłatność za usługi opiekuńcze), 

 

• 85219 §0970 o kwotę 122,00 zł (wpływy z rożnych dochodów – wynagrodzenie płatnika), 

 

• 85228 §0830 o kwotę 7.200,00 zł (wpływy z usług – odpłatność za usługi sąsiedzkie), 

 

• 85295 §0690 o kwotę 14.000,00 zł (wpływy z różnych opłat - refundacja za organizowane 

prace społecznie użytecznych), 

 

• 75814 §0920 o kwotę 61.000,00 zł (odsetki bankowe od środków zgromadzonych na 

rachunku bieżącym, w tym 6.000,00 zł to odsetki od środków zgromadzonych na 

rachunkach placówek oświatowych), 

 

• 85395 §0920 o kwotę 5.130,00 zł (odsetki bankowe od środków zgromadzonych na 

rachunku funduszu p/działania Covid-19), 
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• 85516 §0690 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z tytułu opłat za korzystanie z klubu 

dziecięcego), 

 

• 85516 §0830 o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z usług za korzystanie z klubu dziecięcego), 

 

• 90005 §2460 o kwotę 9.000,00 zł (wpływ środków udostępnionych przez NFOSiGW na 

pokrycie kosztów organizacji programu priorytetowego „Czyste powietrze”), 

 

• 90026 §0910 o kwotę 7.100,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu 

opłaty za gospodarowanie odpadami), 

 

• 92695§0830 o kwotę 5.000,00 zł (wpływy z usług najmu pomieszczeń na plaży, sprzętu 

sportowego i pola namiotowego). Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na 

poziomie umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu 

finansowego. 

16. Zmniejsza się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 

• 70005 §0770 o kwotę 229.100,00 zł (wpływ z tytułu sprzedaży nieruchomości), 

 

• 71035 §0830 o kwotę 17.000,00 zł (wpływ z usług związanych z utrzymaniem grobów na 

cmentarzu komunalnym w Więcborku), 

 

• 75616 §0320 o kwotę 100.000,00 zł (wpływy z podatku rolnego), 

 

• 75616 §0360 o kwotę 4.000,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

 

• 75616 §0370 o kwotę 130,00 zł (wpływy z opłaty za posiadanie psa), 

 

• 75618 §0460 o kwotę 700,00 zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej). 

 

• 80101§0830 o kwotę 1.700,00 zł (wpływy z usług świadczonych w placówkach 

szkolnych), Weryfikacja powyższego planu finansowego nastąpiła w oparciu o analizę 

jego wykonania do końca XI 2024 r. Na tej podstawie oraz na przewidywanym jego 

wykonaniu w miesiącu grudniu br. stwierdza się, iż korekta jest zasadna. 

 

17. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 zwiększa się plan finansowy o kwotę 

100.366,24 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów drogowych do bieżącego utrzymania 

dróg w Gminie. 

18. W planie finansowym wydatków inwestycyjnych w rozdziale 70007 zmniejsza się plan w 

zadaniu pn.: „Zakup i montaż pieca c.o. na pellet o mocy 8 kW w części mieszkalnej budynku 

Szkoły Podstawowej im. Ziemi Krajeńskiej w Sypniewie” w związku z rezygnacją z realizacji 

zadania i przyjęcia rozwiązania polegającego na podłączeniu części mieszkalnej do systemu 

grzewczego szkoły. Kwota zmniejszenia to 14.500,00 zł. 

19. W planie finansowym wydatków, w §4440 w rozdziałach: 75011, 75023 i 90002 

dokonuje się rocznego rozliczenia odpisu na ZFSS, z tym, że zmniejszenie planu w 

rozdziałach 75011 powoduje zwiększenie odpowiednio planu finansowego w §4010, 

zmniejszenie planu w 75023 powoduje zmniejszenie planowanego deficytu budżetowego. 

Natomiast zmniejszenie planu w rozdziałach 90002 powoduje zwiększenie odpowiednio 

planu finansowego w §4300. 
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20. W rozdziale 75085 i 85516 oraz w dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt 5, 6 i 24 

uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek oświatowych w 

związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

21. Wprowadza się do planu wydatków inwestycyjnych nowe zadanie w rozdziale 75412 pn.: 

„Budowa przyłącza wodociągowego z hydrantem przeciwpożarowym w ul. Spacerowej  

w Więcborku”. Wartość zadania to 15.000,00 zł. 

22. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 75421 §4300 o kwotę 6.200,00 zł z 

przeznaczeniem na zakup usług transportowych zboża zebranego przez rolników z terenu 

Gminy Więcbork, jako pomoc dla gmin dotkniętych powodzią. 

23. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 85214 §3110 o kwotę 6.667,00 zł  

w związku z realizacją projektu partnerskiego pn.: „Kujawsko-Pomorska Teleopieka”. 

24. Zwiększa się plan finansowy wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: ” Rozbudowa  

i przebudowa istniejącego budynku przedszkola gminnego w Więcborku w związku  

z utworzeniem klubu dziecięcego nr 2 w Więcborku” o kwotę 25.000,00 zł w związku  

z koniecznością wykonania nowego przyłącza kanalizacyjnego obejmującego dotychczasową 

część budynku przedszkola. 

25. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 92109 §4210 o kwotę 1.200,00 zł  

z przeznaczeniem na zakup materiałów do dokończenia remontu schodów przy świetlicy 

wiejskiej w Nowym Dworze. 

26. Zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 92120 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Remont 

pomieszczeń w budynku siedziby Urzędu Miejskiego w Więcborku” o kwotę 4.000,00 zł  

z uwagi na fakt, iż całość zadania zostanie zrealizowana w przyszłym roku. 

27. Zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 92120 w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Remont 

budynku przy ul. Pocztowej 35 w Więcborku” o kwotę 7.000,00 zł z uwagi na fakt, iż całość 

zadania zostanie zrealizowana w przyszłym roku. 

28. Zmniejsza się plan finansowy wydatków, w związku z pojawieniem się oszczędności,  

w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 

• 75023 §4430 o kwotę 45.000,00 zł, 

 

• 75702 §8110 o kwotę 270.000,00 zł, 

 

• 90015 §4260 o kwotę 61.000,00 zł Środki te przeznacza się na zmniejszenie deficytu 

budżetowego. 

Skład Komisji uzupełnił radny Mateusz Łański – obecnych 14 radnych. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda chciał wiedzieć, czy w sprawie zakupu ciągnika dla Urzędu 

Miejskiego w Więcborku zapadła już jakaś decyzja. Pytał również o kwestię rezygnacji  

z zakupu nowego pieca do ogrzewania mieszkań znajdujących się w budynku Szkoły 

Podstawowej w Sypniewie i podłączenia w tym celu lokali do pieca, który obecnie ogrzewa 

Szkołę. Radny zapytał, czy wiadomo już, jak w takim układzie, wyglądać będzie rozliczenie 

kosztów ogrzewania. 

 

Burmistrz Więcborka wyjaśnił, że w przypadku zakupu ciągnika Gmina Więcbork jest po 

rozstrzygnięciu postępowania przetargowego i została podpisana umowa na dostawę sprzętu. 

Do końca br. ciągnik będzie już na stanie Gminy Więcbork i do jej dyspozycji. Jeżeli chodzi  

o sprawę pieca w Sypniewie, to Burmistrz podziękował radnym za sugestię dotyczącą 
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możliwości zasilania pomieszczeń mieszkalnych ze źródła c.o Szkoły Podstawowej. To, co 

przyczyniło się do zmiany decyzji w tym zakresie, to rozmowa z Dyrektor Placówki, która 

przekonała go, iż docelowo te pomieszczenia (lokale mieszkalne) włączone zostaną  

w struktury pomieszczeń dydaktycznych Szkoły w Sypniewie. W tym układzie po stronie 

Dyrekcji Szkoły leży ustalenie formy rozliczania kosztów ogrzewania z lokatorami. 

 

Przewodnicząca RM nawiązała do pozycji zmiany związanej ze zmniejszeniem dochodów 

ze sprzedaży nieruchomości, gdzie uwidoczniona jest duża kwota 229.000, 00 zł. Radna 

chciała wiedzieć, z czego, to wynika. Poza tym zapytała, jaki jest powód budowy przyłącza 

wodociągowego z hydrantem na ulicy Spacerowej w Więcborku oraz zwiększenia o kwotę 

1.200, 00 zł zadania polegającego na budowie schodów przy świetlicy wiejskiej w Nowym 

Dworze z przeznaczeniem na zakup materiałów.  

 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do pytań radnej, rozpoczął od inwestycji w Nowym 

Dworze podając, że zaplanowane zostały niewystarczające środki, aby całkowicie ukończyć 

zadanie. Konieczność budowy przyłącza i hydrantu wynika z przepisów dotyczących 

zabezpieczenia przeciwpożarowego, jeżeli chodzi o zabudowę i odległości, w jakich muszą 

znaleźć się ww. instalacje. W ubiegłym roku z wnioskiem w tej sprawie zwrócił się jeden  

z mieszkańców, wówczas zadeklarował, że do końca tego roku zostanie, to wykonane. Jest 

stosowna opinia w tym temacie. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork odniosła się z kolei do kwoty zmniejszenia wpływów z tytułu 

sprzedaży nieruchomości mówiąc, że jest to kontynuacja pierwszej próby weryfikacji planu  

w tym zakresie, jaka miała miejsce na poprzedniej sesji. Wówczas też przekazała, że 

proponując znamy w planie wydatków w rozdziale 70005 i 70007, cały czas trwa procedura 

przygotowania do sprzedaży prawa użytkowania wieczystego w przypadku dwóch 

nieruchomości zlokalizowane na terenie Więcborka. Ta procedura jest dość czasochłonna  

i nie udało się jej zakończyć w tym roku. Oczywistym, zatem jest, że ta sprzedaż również  

w tym roku nie nastąpi. Należy mieć nadzieję, że uda się to sfinalizować w roku 2025,  

a ewentualny nabywca nie wycofa się z wniosku.  

 

Radny Krzysztof Sławek zadał pytanie dotyczące przedstawionych zmian i kwoty 270.000, 

00 zł i zmniejszenie kosztów obsługi zadłużenia. Pytał, czego dotyczą pozostałe dwie pozycje 

w wysokości 45.000, 00 zł i 61.000, 00 zł.  

 

Skarbnik Gminy Więcbork przekazała, że w przypadku tych trzech pozycji, to kwota 

270.000, 00 zł dotyczy ewidencji kosztów obsługi zadłużenia Gminy Więcbork, tj. odsetek 

płacowych od posiadanych pożyczek i wyemitowanych obligacji. Rozdział 90015 § 4260 

związany jest z ewidencją wydatków dotyczących oświetlenia ulicznego, tzn. Przetarg na 

energię, na rok bieżący, jak i wyłączenia, jakie miały miejsce w br. jeżeli chodzi o lampy  

i związane z nimi skutki finansowe, które bezpiecznie można oszacować w ten sposób.  

W okresie zimowym lampy zapalają się wcześniej i palą dłużej, więc ostrożnie nie 

wprowadzono większych cięć. Natomiast w rozdziale 75023 § 4430, zabezpieczone były 

środki na pokrycie kosztów ubezpieczenia mienia gminnego. Koszty tego ubezpieczenia  

w wyniku przetargu znacząco wzrosły. Wcześniej przetarg, taki przeprowadzany był raz na 

trzy lata. Teraz z uwagi na duże ryzyko wypłat szkód zaproponowano przetarg jedynie na dwa 

lata i ostatecznie okazało się, że koszty obsługi tego zadania są dużo wyższe niż  

w poprzednich latach. Dlatego też teraz tez zabezpieczono środki z pewnym marginesem, 

gdyż zależy to też od tego, co tez w ciągu roku w majątku się zadzieje, lub, coś się dokupi  
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i trzeba dołączyć do ubezpieczenia. Po dokładnym rozliczeniu się z wszystkimi jednostkami 

taką kwotę ten plan można zmniejszyć. 

 

Radna Sylwia Świerczewska - Łaznowska zainteresowała się zwiększeniem w postaci 

dotacji celowej z Ministerstwa Sportu i Turystyki, gdzie widnieje dość znacząca kwota  

w ramach Programu Aktywna Szkoła. Pytała, czy Program dotyczy konkretnej szkoły  

z terenu gminy Więcbork.   

 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że tu przyjęta jest sama kwota dotacji, natomiast środki 

finansowe po stronie wydatków z uwagi na to, że okres kwalifikowalności jest od września,  

a umowa podpisana była w listopadzie. Żeby dać sobie czas na rozsądne wydatkowanie 

środków Biuro Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku zaproponowało, aby wydatki 

ponieść już z budżetów szkół, jednocześnie dopiero potem przyjąć środki po podpisaniu 

umowy. 

 

Księgowa BOOS doprecyzowała, że dotacja i wydatki dotyczą czterech szkół: SP Jastrzębiec, 

SP Sypniewo, SP Nr 1 w Więcborku i SP Nr 2 w Więcborku. W każdej z tych szkół 

maksymalna kwota dofinansowania wyniosła 25.000, 00 zł na zakup sprzętu sportowego. 

Różnica do niepełnych 100.000, 00 zł wynika z wyszczególnienia konkretnych pozycji  

i wartości. Wydatki zostały już poniesione, obecnie trwa etap rozliczania Programu. 

 

Przewodniczący Komisji poruszył temat zbiórki płodów rolnych dla poszkodowanych  

w powodzi rolników z południa Polski. Podziękował obecnemu na posiedzeniu Kierownikowi 

Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg p. Tomaszowi Fifielskiemu za tak sprawnie 

przeprowadzoną akcję pomocową. Z tego, co słyszał w ubiegłym tygodniu do powodzian 

dotarło 50 ton zboża. 

 

Burmistrz Więcborka sprostował, że w ubiegłym tygodniu dotarło 25 ton zboża, a w dniu 

dzisiejszym kolejne 25 ton zboża. Wcześniej zbierano informacje od rolników, którzy 

deklarowali konkretne ilości wsparcia różnych płodów rolnych. Mając świadomość, że 

transport też kosztuje, podjęto decyzję, że w pierwszej kolejności przewiezione zostanie, to, 

co stanowi nawieszą wartość. W pierwszej zbiórce uzyskano 26 ton zboża wówczas ponownie 

skontaktowano się z rolnikami, gdyż zdecydował, że jeżeli uda się zebrać drugie tyle, to te 

dwa transporty zostaną sfinansowane przez Gminę Więcbork. Wyrazy wdzięczności należą 

się wszystkim tym rolnikom, którzy odpowiedzieli na potrzebę wsparcia i wywiązali się  

z zadeklarowanej ilość pomocy.     

 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski wskazał, że być może w styczniu pojedzie 

trzeci transport wsparcia, gdyż chętni do podzielenia się tym, co mają są również rolnicy  

z sołectwa Borzyszkowo. To, co już dotarło na tereny popowodziowe trafiło do trzech gmin; 

Kłodzko, Lądek – Zdrój i Radków. Dystrybucja koordynowana jest przez ośrodki doradztwa 

rolniczego. Na miejscu pojawił się przedstawiciel, został spisany stosowny protokół, a płody 

rolne trafiły do miejsc magazynowych u rolników, których gospodarstwa położone są wyżej  

i powódź ich znacząco nie dotknęła. Tam też podjeżdżają rolnicy z okolicy i uzyskują 

niezbędna pomoc. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały  

 

Obecnych 14 radnych 
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Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

a) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Projekt tej uchwały, to wynikowa zmian przedstawionych i uchwalonych powyżej oraz zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej od jej ostatniej zmiany, tj. od dnia 27 listopada 2024 r. 

Zmiany dotyczą głównie lat 2024 – 2027. Rok 2024 zakłada aktualizacje wynikające  

z wczesnej uchwalonych zmian w budżecie, czyli aktualizacji ulega kwota dochodów  

i wydatków przy jednoczesnym zmniejszeniu planowanego deficytu, który wynosił do tej 

pory 3.200.000, 00 zł, a po uchwalonych zmianach wynosi 90.000, 00 zł. To umożliwia 

znaczną część nadwyżki z lat ubiegłych, która finansowała ten deficyt. Pozostało do 

rozdysponowania 3.110.000, 00 zł. Pozwala, to finansować działalność Gminy w kolejnych 

latach. Na rok 2026 został założony budżet zrównoważony, tj. dochody równają się 

wydatkom i niewielka część nadwyżki budżetowej znalazła się, jako źródło finansowania 

działalności Gminy w roku 2027. Kwota przychodów zmniejszyła się, kwota rozchodów 

została na bieżący rok na niezmienionym poziomie. W załączniku przedsięwzięć dokonano 

niewielkich limitów wydatków na 2024 r. i 2025 r. związanych z korekta w przedsięwzięciach 

dotyczących Kujawsko - Pomorskiej Teleopieki i tych zadań, które uzyskały dofinansowanie  

z Rządowego Programu Ochrony Zabytków (remont pomieszczeń w Urzędzie Miejskim  

w Więcborku i remoncie budynku przy ul. Pocztowej w Więcborku).  

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Jako kolejne punkty Skarbnik Gminy Więcbork przedstawiła założenia projektu 

budżetu Gminy Więcbork na rok 2025 oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Więcbork. 

 

Oba dokumenty dostępne są na stronie internetowej Gminy Więcbork oraz w biurze 

Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radna Iwona Bonecka wyraziła niepokój związany z wysokością deficytu 4.400.000, 00 zł. 

Składa się na to sporo zaplanowanych na rok kolejny inwestycji, spore nakłady związane  

z oświatą. Niepokojąca jest kwota 3.300.000, 00 zł, kredytu, który trzeba będzie zaciągnąć.  

Z kolei z wypowiedzi, czy interpretacji Skarbnik wynika, że być może taka okoliczność  

wystąpi dopiero w trakcie realizacji budżetu.  

 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedziała, że rzeczywiście tak to wygląda. Podała, że 

przykładowo na rok 2024 był założony dużo mniejszy kredyt w wysokości 1.450.000, 00 zł  

i tez udało się go pokryć nadwyżkami z lat ubiegłych. Nawet jeżeli ten deficyt zmniejszony 

zostanie do 90.000, 00 zł (na chwilę obecną oczekuje na jedną wpłatę z „Nowego Ładu”, 

która musi wpłynąć – ponad 4.000.000, 00 zł - przewidywany wpływ miedzy świętami  

a nowym rokiem), uda się wypracować minimalną nadwyżkę. Liczy, że ten bieżący rok 

również zostanie zakończony nadwyżką. Z tegorocznego budżetu zdjęto 3.110.000, 00 zł 
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nadwyżki, która umieszczona została w roku 2026, zatem, gdyby coś wynikło w zanadrzu jest 

jeszcze ta ewentualność.         

 

Przewodnicząca RM zauważyła, że radna Bonecka mówiła, ze w projekcie jest wiele 

inwestycji. To prawda, ale mniej jest takich, którymi można się pochwalić. Ten Rząd pomimo 

wielu obietnic nie dał pieniędzy, które Gmina mogłaby przeznaczyć na drogi i inne istotne 

rzeczy, na które, jak sądzi, czekają mieszkańcy. Na dziś nie wiadomo, co dzieje się z szumnie 

zapowiadanymi środkami z Krajowego Planu Odbudowy i, kiedy tak naprawdę, będzie można 

z nich skorzystać. Pozycje inwestycyjne, które znalazły się w tym projekcie budżetu, to 

jeszcze pokłosie poprzednich Programów, które wdrożone były przez poprzedni Rząd. Nie ma 

Programów, dzięki którym Gmina mogłaby wykorzystać np. środki z UE na rozwój 

potrzebnej infrastruktury i póki, co nic w mediach o takowych nie słychać. Jedyną opcją jest 

oczekiwane rozstrzygnięcie w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Niemniej 

osobiście bardzo sceptycznie patrzy na, to, co dzieje się w kraju w sferze możliwości 

pozyskiwania przez samorządy środków zewnętrznych. Radna zapytała też Skarbnik Gminy 

ile w roku 2025 Gmina Więcbork dopłaci do Oświaty.  

 

Burmistrz Więcborka wskazał, że potrzeby oświatowe zostały skalkulowane na wartość 

20.000.000, 00 zł i jest, to duże uproszczenie. Natomiast w dziale 801, na który składają się 

zarówno przedszkola, jak i szkoły podstawowe, dowóz uczniów i wszystko, co jest z tym 

związane, wydatki zaplanowane są w wysokości  32.000.000, 00 zł. 

 

Skarbnik Gminy dopowiedziała, że w to wchodzi również rozdział 85516 Klub Dziecięcy, 

zatem podane środki obejmują też realizację tej dużej inwestycji. Natomiast bieżący budżet 

wskazuje na kwotę 28.000.000, 00 zł. 

 

Burmistrz Więcborka kontynuując wypowiedź zauważył, że obecnie nie ma już subwencji. 

Potrzeby oświatowe zostały skalkulowane, w zaokrągleniu, w wysokości 20.000.000, 00 zł. 

Natomiast wydatki, w tym również inwestycyjne, w szeroko pojętej oświacie łącznie mamy 

32.000.000, 00 zł. Odejmując od tego 4.000.000, 00 zł wydatków środków pozyskanych na 

Klub Dziecięcy, pozostaje 28.000.000, 00 zł, a upraszczając 8.000.000, 00 zł dopłaty. 

 

Dyrektor BOOS przekonywała, że zawsze w momencie planowania kwota ta jest większa,  

a w trakcie roku, co radni widza w proponowanych zmianach do budżetu, kwoty te są 

odpowiednio weryfikowane i zmniejszane. Oczywistym jest, że lwia część wydatków 

stanowią te o charakterze osobowym. Dyrektor mówiła również, że to, że w chwili obecnej 

nazwane jest to „potrzeby oświatowe” nie ma nic wspólnego z potrzebami - jedno słowo 

zastąpiono innym, tj. zamiast subwencji jest nazwa potrzeba. Co więcej, występuje w tym 

przypadku ten sam algorytm, który wykorzystywany jest do naliczania subwencji ogólnej. 

Jedyną różnicą in plus jest to, że do potrzeb oświatowych włączono w końcu dzieci objęte 

wychowaniem przedszkolnym, które do tej pory było zadaniem własnym Gminy. Dzięki temu 

jest mniej zgadywania, jakie pieniądze Gmina otrzyma na dziecko przedszkolne, bo w tym 

momencie będzie to standard finansowy. Bardzo dużo zmienia się w wagach i jest to ciągle 

dzielenie niewspółmiernie naliczonych kwot. Pula jest określona tylko się ją odpowiednio 

dzieli. Jej się nie waloryzuje, ani nie nalicza, tylko dzieli. 

 

Przewodnicząca RM zapytała również, czy w związku z pismem, jakie zostało złożone,  

w przyszłym roku planowany jest wzrost uposażenia dla sołtysów.  
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Burmistrz Więcborka powiedział, że ustalił ze Skarbnik Gminy, iż I kwartale kolejnego 

roku te kwestie będą omawiane. Sądził, że do 1 marca 2025, tj. Święta Sołtysów zostaną 

podjęte decyzje, które również przedłożone zostaną Radzie w stosownym projekcie uchwały. 

Powracając do kwestii środków na oświatę podał, że nowy system w punkt skwitował  

p. Andrzej Porawski Dyrektor Biura Związku Miast Polskich mówiąc, cyt.: „Nie ma już 

subwencji oświatowej, ale pozostał algorytm dzielący biedę” – koniec cytatu. Jeżeli chodzi  

o środki zewnętrzne, o których wspominała Przewodnicząca RM, to w zdecydowanej 

większości środki, które Gmina Więcbork ma do dyspozycji na przyszły rok, są środkami 

unijnymi z nowej perspektywy finansowej. Jest zaplanowana, chociaż na dzień dzisiejszy nie 

ma jeszcze podpisanej umowy, budowa ścieżek rowerowych Więcbork – „Gabi – Bis” 

i Więcbork – Runowo Krajeńskie. Plan jest, aby zrealizować, to w przyszłym roku, ponieważ 

złożony wniosek został zweryfikowany pod względem merytorycznym i zakwalifikowany do 

dofinansowania, czyli w tej chwili Gmina oczekuje na wyznaczenie terminu przez Urząd 

Marszałkowski, dotyczący podpisania umowy. Kolejne środki unijne, to adaptacja przestrzeni 

publicznej w ramach nowej perspektywy unijnej. Najbardziej niepokojące jest zaniechanie 

kontynuacji Programu „Polski Ład”, bo w zdecydowanej większości środki, które 

pozyskiwały jednostki samorządu terytorialnego, pomimo, że można było je przeznaczyć na 

potrzeby, które w danej jednostce były najbardziej pilne, zdecydowana większość, 

wykorzystywała je, jako środki inwestycyjne do budowy dróg. Dzisiaj można powiedzieć 

otwarcie, że zarówno w nowej perspektywie finansowej, zarówno tej UE, tj. fundusze 

europejskie dla Kujaw i Pomorza, nie są przewidziane żadne środki na budowę dróg. 

Podobnie Program KPO, o którym wielokrotnie mówiono i mówi się w przestrzeni medialnej, 

również nie przewiduje środków na budowę dróg. Jedynym obecnie zewnętrznym źródłem 

finansowania inwestycji drogowych pozostał Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg. Jednakże 

niepokojące jest, to, że środki zadysponowane na rok 2025 są to środki na tyle małe, iż, jak 

udało się dowiedzieć nieoficjalnie, nie wszystkie samorządy otrzymają dofinansowanie 

(mowa tu o 144 jednostkach z województwa kuj. - pom.). Jedyne dofinansowanie inwestycji 

drogowych, gdzie poziom dofinansowania wynosi 50%/50%, Gmina Więcbork złożyła  

w ramach ww. Funduszu dwa wnioski: na inwestycję dotyczącą przebudowy drogi ulicy  

W. Witosa w Wituni  (kosztorys opiewa na kwotę 4.000.000, 00 zł) oraz odcinek drogi  

w Pęperzynie.  

 

Radna Beata Kopta podziękowała za ujecie w przyszłorocznym budżecie Gminy Więcbork 

podwyżek płac dla pracowników pomimo podniesienia płacy minimalnej i 10 % dla 

pozostałych. Nie chodzi tu tylko o oświatę, ale i pozostałych pracowników Gminy Przekazała, 

że mówi o tym, dlatego, że była na zebraniu w Warszawie, gdzie spotkała się z wieloma 

przedstawicielami rożnych gmin. Jak wynika z rozmów niektóre z gmin od października nie 

wypłaciły nadgodzin oraz nagród w sferze oświaty, a zrobią to prawdopodobnie dopiero  

w styczniu. Cieszy, więc, to, że pomimo takich kosztów w oświacie Gminie Więcbork udaje 

się zachować płynność w zobowiązaniach. Radna podziękowała również za umieszczenie  

w projekcie kontynuacji inwestycji na Osiedlu Słonecznym, a tym samym uwzględnienie 

złożonego przez nią wniosku. Radna dopytywała tez o ostateczną kwotę przeznaczoną na 

samorząd Mieszkańców Więcborka. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że zgodnie z dotychczas przyjętą praktyka ta pozycja nigdy nie 

była w budżecie wyodrębniona. Zaplanowana jest na ten cel kwota 25.000, 00 zł. Po 

rozmowie z Przewodniczącym Samorządu Mieszkańców oraz po założeniu przez niego 

propozycji zadysponowania tych środków, podjął decyzję o zabezpieczeniu ww. kwoty  

w przyszłorocznym budżecie. Jest to kwota przeznaczona na działania, które mają integrować 

mieszkańców oraz pobudzać ich aktywność społeczną. 
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Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektów 

uchwał 

 

Budżet gminy na rok 2025 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Więcbork 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

Następnie Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku p. Danuta 

Zawidzka omówiła projekty uchwał z zakresu gminnej oświaty. 

 

a) w sprawie zmiany statutu Klubu Dziecięcego w Więcborku, 

 

Działając w oparciu o ustawę o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3, zgodnie z przedłożonym 

projektem proponuje się zupełnie nowe brzmienie statutu, chociaż, co do istoty, są to zmiany 

o charakterze kosmetycznym i porządkujące określone regulacje: 

 

• w § 1 Statutu usuwa się ust. 6, porządkująco kolejne numery przyjmują dalszą kolejność  

• w ust. 5 wykreślone zostają zwroty „prowadzonego przez Burmistrza Więcborka”, 

ponieważ rejestr żłobków i klubów dziecięcych pozostaje rejestrem rządowym i określone 

zapisy tworzone są na aplikacjach do tego dedykowanych, 

• w aktualnie brzmiącym ust. 6 § 1 dodaje się zapis : „Burmistrz Więcborka sprawuje 

nadzór nad warunkami i jakością świadczonej opieki, prawidłową realizacją zadań 

statutowych oraz gospodarką finansową Klubu”, 

• § 5 zmianie ulega termin płatności opłaty stałej. Do tej pory opłata, ta wnoszona była  

w terminie do 14 dnia następnego miesiąca. Propozycja w projekcie zakłada płatność 

wnoszona będzie do ostatniego dnia kolejnego miesiąca. Zmiana proponowana jest  

w związku ze zmianą przepisów w zakresie wsparcia rodziców. W dotychczas 

funkcjonującym systemie wsparcia dla rodziców rodzinny kapitał opiekuńczy zastąpiony 

nową regulacją, pn. „Aktywny Rodzic” w trzech modułach: „aktywny w żłobku”, 

„aktywny w pracy”, „aktywny w domu”. Kluczowym dla Gminy jest moduł „aktywny w 

żłobku”, gdyż na jego zasadach, każdy rodzic posyłający dziecko do instytucjonalnej 

opieki, może  liczyć na dofinansowanie w wysokości do 1.500, 00 zł lub 1.900, 00 zł 

jeżeli dziecko ma orzeczenie o niepełnosprawności. Dofinansowanie obowiązuje od 1 

października, organ prowadzący otrzymuje informację i rzeczowa kwotę 1.500, 00 zł do 

20 dnia następnego miesiąca. Wnioski w sprawie dofinansowania rozpatruje Zakład 

Ubezpieczeń Społecznych, a organ musi oczekiwać, że takie świadczenie zostało 

przyznane rodzicom i dopiero w tym momencie regulować rozliczenia z rodzicem. 

Dofinansowanie nie obejmuje opłaty za wyżywienie, dlatego proponuje się przesuniecie 

opłaty na ostatni dzień kolejnego miesiąca.Usuwa się nowym projektem zwolnienia z 

opłat. W przyszłym roku 2025 na terenie gminy Więcbork będą funkcjonowały dwa kluby 

dziecięce. Jeden utworzony w 2018 roku, i którego utrzymanie jest kontynuowane na 30 
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miejsc oraz nowy Klub Dziecięcy, który zaistnieje od września 2025 r. na kolejne 30 

miejsc. Przewidywany do utworzenia Klub Dziecięcy Nr 2 od 1 września 2025 r, to 

instytucja, która uzyskała wsparcie z KPO i przez kolejne 36 miesięcy od daty utworzenia, 

będzie korzystała z dofinansowania ze środków Funduszu Europejskiego dla Rozwoju 

Społecznego. Dofinansowanie do funkcjonowania miejsc obarczone jest różnymi 

obwarowaniami. Nie można doprowadzić do sytuacji różnego traktowania rodziców w 

zależności, do którego Klubu Dziecięcego dostanie się dziecko. Stąd rezygnacja z 

wszelkich form obniżenia opłat, gdyż de facto rodzic nie będzie ponosił kosztów w 

związku dopłatą ze środków rządowych. 

• Kolejne zmiany dotyczą § 7 związanego z procesem rekrutacji do Placówki. W ust. 4 tego 

paragrafu sprecyzowane zostały kryteria brane pod uwagę podczas postępowania 

rekrutacyjnego: 

 

 

1) oboje rodzice zamieszkują na terenie Gminy Więcbork i zgodnie z właściwością 

miejscową Gminy Więcbork rozliczają podatek dochodowy od osób fizycznych w Urzędzie 

Skarbowym w Sępólnie Krajeńskim, lub rodzic samotnie wychowujący dziecko zamieszkuje 

na terenie Gminy Więcbork i zgodnie z właściwością miejscową Gminy Więcbork rozlicza 

podatek dochodowy od osób fizycznych w Urzędzie Skarbowym w Sępólnie Krajeńskim – 40 

punktów – do tej pory zapis brzmiał „oboje rodzice zamieszkują na terenie Gminy Więcbork, 

którzy zgodnie z właściwością miejscową Gminy Więcbork rozliczają podatek dochodowy od 

osób fizycznych w Urzędzie Skarbowym w Sępólnie Krajeńskim”, informacja po przecinku nie 

dawała jasnego komunikatu, że te warunki muszą być spełnione łącznie, dlatego słowo 

„którzy” zastąpiono spójnikiem „i”. Dotyczy to również drugiego członu tego ust. 

2) jeden z rodziców zamieszkuje na terenie Gminy Więcbork i zgodnie z właściwością 

miejscową Gminy Więcbork rozlicza podatek dochodowy od osób fizycznych w Urzędzie 

Skarbowym w Sępólnie Krajeńskim – 20 punktów; - zmiana jest analogiczna do poprzedniej, 

tj. następuje zamiana słowa „który” spójnikiem ”i”. 

4) jeden z rodziców pracuje zawodowo lub uczy się w systemie dziennym, który nie przebywa 

na urlopie macierzyńskim, rodzicielskim i wychowawczym - te kryteria zgodnie z ust. 6 § 7 

potwierdzane są: do tej pory było zaświadczeniem wydawanym przez Naczelnika Urzędu 

Skarbowego, teraz dodaje się „lub zgłoszenie ZAP-3 wraz z potwierdzeniem złożenia.     

8) kandydat, którego dotyczy wniosek wychowuje się w rodzinie objętej nadzorem kuratora 

lub wsparciem asystenta rodziny, zgodnie ze wskazaniem Centrum Usług Społecznych – 10 

punktów – zgodnie z uchwałą podjętą przez Rade Miejską w Więcborku, dotyczącą 

przekształcenia Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Centrum Usług 

Społecznych od 1 stycznia 2025 zmianie ulega nazewnictwo. 

9) kandydat, którego dotyczy wniosek pochodzi z wielodzietnej rodziny, posiadającej, co 

najmniej 3 małoletnich dzieci (w roku, w którym ma być przyjęty do Klubu) – 5 punktów. 

 

• W § 7 ust.5 do tej pory przewidywano rozwiązanie zgodnie, z którym w przypadku 

uzyskania równiej ilości punktów przez uczestniczących w procesie rekrutacyjnym 

wówczas pierwszeństwo zyskiwało dziecko, co, do którego wniosek został złożony, jako 

pierwszy – to kryterium było źle przyjęte w trakcie kolejnych postępowań i skutkowało też 

kolejkami rodziców w dniu rozpoczęcia rekrutacji. Proponuje się, zatem zastąpienie 

terminu złożenia wniosku regulacją: „w przypadku równej liczby punktów pierwszeństwo 

ma dziecko wcześniej urodzone”, 
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• W § 7 ust 6 pkt 7 zmienia się również nazewnictwo z Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku na Centrum Usług Społecznych oraz wskazuje, ze ta 

informacja ma wykazywać zasadność objęcia kandydata opieką Klubu, 

•  W § 7 ust 6 pkt 10 jest całkiem nowa regulacją odnoszącą się do sytuacji, w której jeden 

z rodziców wychowuje samotnie dziecko – wskazane jest tu jakimi dokumentami ma ten 

fakt poświadczyć. Ta regulacja jest sprzężona bezpośrednio z przepisami prawa 

oświatowego. 

• § 8 dotyczy terminów postępowania rekrutacyjnego, które jest tożsame z terminami 

rekrutacji do przedszkola. 

• W § 8 dodano pkt 5 i jest to nowy zapis: „Lista dzieci nieprzyjętych stanowi listę dzieci 

oczekujących, które mogą zostać przyjęte wg kolejności w przypadku zwolnienia się 

miejsca w Klubie w danym roku szkolnym” – doprecyzowanie sytuacji rotacji osobowej 

w klubie. 

• § 9 ust1. Przybiera nieco inne brzmienie, ale zmiana jest bezpośrednio związana z listą 

dzieci oczekujących. 

• Zmiana porządkująca w rozdziale 5 „Organizacja i zarządzanie” w § 12 ust. 2: „Klub 

funkcjonuje przez cały rok, od poniedziałku do piątku, w godzinach ustalonych  

w regulaminie organizacyjnym” i ust. 3: „Burmistrz Więcborka, na wniosek Kierownika 

Klubu może ustalić przerwę wakacyjną, przerwę remontową oraz przerwę w sytuacjach 

nagłych uzasadnionych, w tym na skutek stanu zagrożenia epidemicznego lub epidemii” – 

wyłączona zostaje możliwość obligatoryjnej przerwy wakacyjnej. Ta kwestia zostaje ujęta, 

jako fakultatywna w gestii Burmistrza.  

• § 15, 16 i 17 - zmiany czysto redakcyjne przywołujące nowe brzmienia tekstów 

jednolitych poszczególnych aktów prawnych. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radna Kopta stwierdziła, że projekt wydaje się perfekcyjnie przygotowany, choć sama 

uczestniczy w procesie rekrutacyjnym, jako pracownik szkoły i wie, że zawsze znajdzie się 

coś, co, do czego rodzic może mieć wątpliwości. Pytała, jaka w bieżącym roku jest liczba 

dzieci oczekujących do Klubu Dziecięcego. 

 

Dyrektor BOOS odpowiedziała, że trudno odnieść się do tego precyzyjnie w tym czasie. 

Było, to kilkanaście osób, ale nastąpiła w tym zakresie bardzo duża rotacja. 

 

Radna Kopta ponownie zabierając głos mówiła, że zakłada, iż te dodatkowe 30 miejsc nie 

spowoduje kolejek i długiej listy oczekujących. Radna odniosła się tez do kwoty 

dofinansowania dla rodzica w wysokości 1500, 00 zł. Przyjęła, że jeżeli rodzic otrzyma 1,500, 

00 zł, a opłata w klubie wyniesie 1.000, 00 zł, to rodzic otrzyma tylko te 1.000, 00 zł 

 

Tak, tylko do wysokości opłaty ustanowionej w danej jednostce instytucjonalnej i wpływ tej 

kwoty nastąpi bezpośrednio na rachunek Gminy Więcbork. Jeżeli nie wystąpią o, to 

dofinansowanie sami ponoszą koszty – potwierdziła Dyrektor BOOS.   

 

Radna Bonecka zauważyła, że znaczna część statutu stanowią kryteria naboru. W związku  

z tym radna pytała, czy wymaga to takiej uwagi z racji ogromnego zainteresowania rodziców 

umieszczenie dziecka w Klubie oraz, czy te dodatkowe 30 miejsc, które powstaną w Klubie 

Dziecięcym Nr 2 zabezpieczy w zupełności zapotrzebowanie. 
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Dyrektor BOOS podkreśliła, że kryteria są potrzebne, ponieważ muszą wykazać, które 

dziecko się dostanie, które nie. Tak było, to do tej pory. Tworząc statut w 2018 roku, gdy 

tworzono Klub Dziecięcy ze środków unijnych poprzedniej perspektywy finansowej, 

pewnymi kryteriami naboru Gmina była zobligowana. Natomiast do ustalenia kryteriów 

zobowiązuje już sama ustawa, ona wskazuje, wprost, co statut musi zawierać. Jeżeli chodzi  

o odpowiedź na drugą część pytania, to Dyrektor zakładała, że od 1 września, kiedy łącznie 

będzie 60 miejsc do obsadzenia, zainteresowani będą zadowoleni. 

 

Radna Beata Lida wskazała, że cieszy ją punkt ujęty w statucie, mówiący o tym, że jeżeli 

nie będzie dzieci z terenu gminy Więcbork, to do Klubu będą mogły być przyjmowane dzieci 

z zewnątrz, bo to zapewni odpowiedni poziom obsadzenia miejsc i finansowanie. Jest, to 

istotne, bo potrzeby na terenie powiatu w tej sferze opieki są bardzo duże.  

 

Przewodnicząca RM pytała o dane dotyczące demografii w kontekście obsadzenia, tych 

dodatkowych 30 miejsc w Klubie przez dzieci z terenu gminy Więcbork. 

 

Dyrektor BOOS stwierdziła, że bardzo trudno obecnie forsować jakieś analizy i szacować  

w tym zakresie. Niewątpliwie dzieci rodzi się coraz mniej. Informacja sprzed miesiąca, to 66 

dzieci urodzonych na terenie gminy Więcbork w roku bieżącym, dwa lata temu jeszcze raz 

tyle. Należy pamiętać o tym, że to ile dzieci w przyszłości będzie kończyło nasze szkoły 

podstawowe, to melodia przyszłości. Zwiększa się zainteresowanie wychowaniem 

przedszkolnym. Na kluby dziecięce i oddziały przedszkolne należy patrzeć łącznie, bo są, to 

systemy uzupełniające się. Tak jak do klubu dziecięcego może uczęszczać czterolatek, tak do 

przedszkola może dostać się 2,5 latek.  

 

Radny Tomasz Bykowski nawiązał do terminu rekrutacji 1 – 31 marca danego roku, 

natomiast rok szkolny rozpoczyna się tradycyjnie 1 września. Radny zastanawiał się, czy ten 

termin marcowy skorelowany jest jakimiś przepisami oświatowymi, i czy nie jest to zbyt 

wczesny termin, biorąc pod uwagę rozpoczęcie roku szkolnego. Jest to znaczna rozpiętość 

czasowa, w której może znaleźć się wielu dodatkowych chętnych, czy też ktoś może zmienić 

miejsce zamieszkania. Pytał, co w takim układzie się dzieje. 

 

Dyrektor BOOS odpowiedziała, że na obecną chwilę, zgodnie z proponowanymi zmianami  

i przepisami, które obowiązują, postępowanie rekrutacyjne do klubu dziecięcego jest 

bezpośrednio związane z terminami postępowania rekrutacyjnego do oddziałów 

przedszkolnych na terenie gminy Więcbork. Wynika, to bezpośrednio z tego, żeby rodzice się 

zadeklarowali. Rekrutacja prowadzona jest na dany rok szkolny, żeby wyeliminować 

margines niepewności. Wiadomo wówczas, gdzie dziecko trafi, czy do klubu, czy do oddziału 

przedszkolnego. Rodzic dziecka przedszkolnego, jak i rodzic dziecka w opiece do lat 3 

siedem dni wcześniej prze rozpoczęciem postępowania rekrutacyjnego składa deklarację  

o kontynuowaniu pobytu dziecka w danej placówce i w tym momencie jest jasność na ile 

miejsc rekrutować, tj. ile miejsc się zwalnia, bo dziecko trafia do przedszkola. 

 

Radna Kopta uzupełniła wypowiedź wskazując, że w szkołach tworzy się arkusze 

organizacyjne. Do końca maja muszą być przygotowane projekty. Zapisy dzieci do klas I, czy 

do przedszkola z wyprzedzeniem dają informację ile dzieci i ile oddziałów będzie, i ile 

zatrudnić należy pracowników. Stąd informacja musi być już wcześniej. 

 

Radna Bonecka zapytała, czy budowa klubu już się rozpoczęła i jak Firma się tym zajmuje.  
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Burmistrz Więcborka odpowiedział, że wykonawcą jest Firma „NELA” właścicielem jej 

jest p. Dariusz Sosnowski, z którym podpisana została już stosowna umowa. Teren przy 

Przedszkolu zabezpieczony został, jako plac budowy, teren też został przekazany 

wykonawcy. Wykonana został już rozbiórka części chodników, ocieplenia ściany szczytowej 

budynku, który również częściowo zostanie rozebrany. Po nowym roku, o ile pozwoli na to 

pogoda, cięższa prace budowlane zostaną rozpoczęte. 

 

Radny Krzysztof Sławek powracając do zapisów omawianego powyżej statutu, dociekał, 

czy istnieje pewność, że wprowadzone kryterium pierwszeństwa przyjęcia dziecka w sytuacji 

równej ilości punktów dwóch kandydatów związane z datą urodzenia dziecka jest kryterium 

sprawdzonym i funkcjonującym już w podobnych dokumentach innych samorządów, które 

nie wzbudzi sprzeciwu organów nadzorczych nad uchwałami. 

 

Dyrektor BOOS zapewniła, że ustalanie kryteriów i dokumentów potwierdzających 

spełnianie kryteriów jest wyłączną kompetencją organu założycielskiego prowadzącego daną 

jednostkę 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

     

 

b) w sprawie utworzenia Klubu Dziecięcego Nr 2 w Więcborku i nadania statutu, 

 

Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, ustawą o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 

oraz ustawą o finansach publicznych, tworząc nową jednostkę należy nadać jej nazwę i tu 

proponuje się nazwę „Klub Dziecięcy Nr 2 w Więcborku”. Poza tym nadać należy  jednostce 

statut i stanowi on załącznik do przedłożonego projektu uchwały oraz przekazać tworzonej 

jednostce mienie. Zgodnie z § 3 mienie Klubu Dziecięcego nr 2 stanowić będą wyodrębnione 

pomieszczenia o powierzchni 326, 76m² powstałych w wyniku rozbudowy Przedszkola 

Gminnego „Niezapominajka” w Więcborku przy ul Gdańskiej 13, zlokalizowanej na działce 

43/48 obręb Więcbork 2. Ostateczne przekazanie mienia nastąpi nie później niż do 31 sierpnia 

2025 r. Klub Dziecięcy Nr 2 musi zostać otwarty z dniem 1 września 2025 r. i w tym dniu 

Jednostkę należy wpisać do Rejestru Żłobków, ponieważ jest to warunek konieczny do 

skutecznego i poprawnego rozliczenia środków – dofinansowania w ramach Programu 

„Maluch+” „Aktywny Maluch” obecnie. 

Statut tej Placówki jest zasadniczo tożsamy ze statutem, który omawiany był powyżej  

z wyjątkiem nazewnictwa oraz zapisem przejściowym związanym z tworzeniem nowej 

instytucji opiekuńczej, tzn. dodany został § 12 o treści odnoszącej się do pierwszego 

postępowania rekrutacyjnego. Projekt wywołany jest już teraz, aby te przepisy, po ich 

podjęciu uchwałą, zdążyły wejść w życie z wyprzedzeniem pozwalającym rodzicom się  

z nimi zapoznać, gdyż już w marcu nastąpi rekrutacja na kolejne 30 miejsc. Intencją organu 

prowadzącego było też to, aby rekrutacja do obu placówek opieki odbywała się w tym samym 

czasie iw oparciu o te same kryteria. 
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Radna Kopta zapytała, czy należy rozumieć, że osobno będzie odbywała się rekrutacja do 

Klubu Dziecięcego i Klubu Dziecięcego Nr 2 i rodzic we wniosku musi zaznaczyć z góry, do 

którego Klubu chce skierować dziecko.   

 

Dyrektor BOOS wyjaśniła, że zastosowanie bardzo proste rozwiązanie, które obowiązuje 

przy rekrutacji do przedszkoli, a mianowicie rodzic się określi, do którego Klubu aplikuje. 

Zostanie opracowany odpowiedni formularz wniosku, jeden komplet dokumentów będzie do 

niego załączany. Dyrektor zwróciła też uwagę ta to, ze w przypadku nowo tworzonych 

miejsc, organ prowadzący musi wykazać określoną frekwencję i obłożenie na miejsca.  

W innym przypadku nie będzie można rozliczyć dotacji. 

 

Przewodniczący Komisji odnosząc się do wskazanej przez Dyrektor nowo utworzonej 

powierzchni na potrzeby Klubu Dziecięcego Nr 2 dociekał, czy kubatura istniejącego do tej 

pory Klubu jest tożsama i, czy wielkość metrażu przypadająca na jedno dziecko jest w jakiś 

sposób określona przepisami. 

 

Dyrektor BOOS podała, że liczbę metrów na 1 dziecko objęte opieką dla dzieci do lat 3 

precyzują stosowne przepisy. Ustawa odsyła w tym zakresie do konkretnego rozporządzenia. 

Niemniej jednak obecna instytucja – Klub Dziecięcy w Więcborku działa w oparciu o dwa 

pomieszczenia – lokale w strukturze budynku Przedszkola Gminnego „Niezapominajka”. 

Natomiast nowa część będzie dobudowana i będzie funkcjonować, jako odrębnie 

pomieszczenie. 

 

Burmistrz Więcborka uzupełniając wypowiedź Dyrektor w kwestii wielkości części 

dobudowanej uściślił, że w tej wielkości, o czym należy pamiętać, znajdować się będzie ciąg 

komunikacyjny, więc podana wielkość, to nie stricte metraż przypadający na powierzchnię,  

w której przebywać będą dzieci.   

 

Radny Andrzej Wenda chciał wiedzieć, o ile wzrośnie zatrudnienie w związku  

z utworzeniem nowej jednostki. 

 

Dyrektor BOOS powiedziała, że w Jednostce przewiduje się 8 opiekunów i zatrudnia ich 

Kierownik Klubu. 

 

Radny Sławek powrócił do kwestii rekrutacji. Radny pytał, czy informacja o kryteriach 

naboru do Klubu będzie przekazywana tylko w trakcie wydawania wniosku, czy planowana 

jest jakaś akcja informacyjna w tym zakresie. Obawa radnego dotyczyła tego, że brak wiedzy 

może spowodować znów tworzenie się niepotrzebnych kolejek. 

 

Dyrektor BOOS odpowiedziała, że kanały komunikacyjne pozostają bez zmian. Rodzice są 

obeznani z podstawowymi kryteriami postępowania rekrutacyjnego. Niemniej, jednak po 

podjęciu, a następnie uprawomocnieniu się uchwały, uruchomione zostaną wszelkie kanały 

informacyjne, w tym na stronie internetowej Gminy Więcbork umieści się stosowną 

informację z wskazaniem różnic, które dadzą jasny przekaz, że „nocne tworzenie kolejek” jest 

niepotrzebne. 

 

Przewodnicząca RM wyraziła wątpliwość, co do opcji wskazania przez rodzica, do którego 

Klubu ma trafić dziecko. Należałoby się zastanowić nad innym rozwiązaniem, np., że rodzic 

składa wniosek o umieszczenie dziecka w klubie ogólnie, a to, do którego trafi rozwiązać np. 

poprzez losowanie. 
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Dyrektor BOOS jasno określiła, że warunki Programu „Maluch +” mówią, że to rodzic ma 

zadecydować. Jeżeli nawet wszyscy złożą do Klubu dziecięcego nr 2, to ci, którzy się nie 

dostaną przejdą do Klubu Dziecięcego funkcjonującego do tej pory. Pewnych rzeczy nie uda 

się uniknąć, a Gmina Więcbork musi przede wszystkim mieć na względzie konieczność 

efektywnego rozliczenia dotacji. Temat był gruntownie analizowany z Burmistrzem. Jeżeli 

zajdzie sytuacja, że w ramach postępowania rekrutacyjnego liczba dzieci do Klubu 

Dziecięcego Nr 2 będzie większa niż do obecnego Klubu Dziecięcego, wówczas rodzicom 

tych dzieci zaproponowane zostanie miejsce w tym drugim. Zasada podobna, jak przy 

rekrutacji do oddziałów przedszkolnych. 

 

Rada Sylwia Świerczewska - Łaznowska przyjęła, że Klub Dziecięcy i Klub Dziecięcy Nr 2 

funkcjonować będą w dwóch rożnych pomieszczeniach i nie będzie wspólnej auli, gdzie 

dzieci będą wspólnie się spotykać. 

 

Dyrektor BOOS wskazała, że to jak będzie wyglądała bezpośrednia obu instytucji, to 

kwestia Kierownika, który będzie to regulował. Organ prowadzący na ten moment musi 

zapewnić obiektywne kryteria w oparciu, o które będą przyznawane punkty. Do dyspozycji 

będzie 30 nowych miejsc i na te miejsca będzie odbywała się rekrutacja oraz na dodatkowe, te 

wszystkie miejsca, które zwolnią się w ramach dotychczas funkcjonującego Klubu 

Dziecięcego. Dyrektor podkreśliła również, że jeżeli pojawia się refleksje, spostrzeżenia  

i pewne doświadczenie, zawsze można do uchwały powrócić i zamienić jej zapisy.  

 

Burmistrz Więcborka mówił, że to, że z dużym prawdopodobieństwem można dziś 

stwierdzić, iż rodzic biorący udział w rekrutacji, wskaże nowy Klub Dziecięcy Nr 2, jako 

wybór miejsca dla swojego dziecka, jest prawie pewne.  Nie ukrywał natomiast faktu, że 

Gminie zależy na rekrutacji do Klubu Dziecięcego Nr 2 ponieważ, tam jest oblig osiągnięcia 

efektywności i wskaźników, jeżeli chodzi o frekwencję. Jeżeli Gmina uzyskała 

dofinansowanie w ramach Projektu, to należy utrzymać poziom frekwencji w wysokości 80%, 

tj. nie niej niż 24 dzieci. Mamy świadomość, że już w obecnie funkcjonującym Klubie jest 

rotacja, zatem dużym wyzwaniem będzie zapewnienie wymaganego poziomu w nowej 

Jednostce. Należy zrobić wszystko, żeby wskaźnik osiągnąć i żeby zadeklarowane środki  

w umowach do Gminy Więcbork wpłynęły. 

 

Dyrektor BOOS zauważyła, że w przypadku funkcjonowania tego typu miejsc opieki nad 

dziećmi, bardzo istotny wpływa na proces opieki mają rodzice – tam też funkcjonują rady 

rodziców, o czym mówi tez omawiany statut. Zatem, rodzice maja tu tez wpływ na to, jak ma 

wyglądać praca Klubu Dziecięcego, jak ma być realizowana opieka i na ile te działania mogą 

być wspólnie przez jedną i przez drugą instytucję. Nie można przejść obojętnie obok 

kryterium, które formułuje Program „Aktywny Maluch”, tzn. należy efektywnie rozliczyć 

dotację. Jeżeli nie zostanie osiągnięta wymagana frekwencja przez kolejne 36 miesięcy 

dofinansowanie zostanie pomniejszone o liczbę miejsc, na które nie zrekrutowano dzieci. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

Obecnych 14 radnych  

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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c) w sprawie ustalenia opłaty za pobyt dziecka w klubach dziecięcych prowadzonych przez 

Gminę Więcbork oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie, 

 

 

Zgodnie z przedłożonym projektem proponuje się ustalenie miesięcznej opłaty stałej za pobyt 

dzi4ecka w klubach dziecięcych na poziomie 35 % minimalnego wynagrodzenia 

miesięcznego za pracę obowiązującego w danym roku kalendarzowym. Od 1 stycznia 2025 r. 

kwota opłaty stałej będzie wynosiła 1.633, 10 zł. Należy zwrócić uwagę na fakt, że kwotę 

1.500, 00 zł będzie przekazywane zgodnie z zapisami Programu „Aktywny Rodzic” na każde 

dziecko przekazane opiece instytucjonalnej, tj. każde dziecko ma prawo skorzystać z takiego 

dofinansowania. Maksymalną wysokość kwoty za dzienne wyżywienie proponuje się na 

poziomie nie wyższym niż 15, 00 zł. Dodatkowa opłata za wydłużony wymiar opieki, 

wynosić ma 100, 00 zł za jedenastą i kolejną godzinę w przypadku, gdyby taka potrzeba się 

pojawiła.  

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Przewodnicząca RM pytała, ile kosztuje utrzymanie dziecka w Klubie oraz ile z tego płaci 

rodzic, ile dopłaca Gmina. Do tego dochodzi opłata za wyżywienie. 

 

Opłata za wyżywienie jest odrębna opłatą – Dyrektor BOOS.  

   

Księgowa BOOS wyjaśniła, że na chwile obecna, tzn. zgodnie z tym, co jest w planie 

wydatków w istniejącym KD, koszt miesięczny utrzymania jednego dziecka, biorąc pod 

uwagę bieżący rok, wynosi 2.580, 00 zł. Teraz rodzic płaci 860, 00 zł opłaty stałej plus opłata 

za wyżywienie w wysokości różnej. W roku bieżącym z budżetu Gminy Więcbork po odjęciu 

wszystkich opłat wniesionych przez rodziców za opłatę stałą w granicach 310.000, 00 zł  

i wyżywienie 55.000, 00 zł, Gmina z własnych środków do funkcjonowania KD, dopłacać 

będzie 560.000, 00 zł. na jedno dziecko dopłata, ta wyniesie 1.560, 00 zł dodatkowo ponad, 

to, co płaci rodzic. Szacując, jak to wyglądać będzie w przyszłym roku, ta opłatę na poziomie 

35% minimalnego wynagrodzenia, tj. 1.600, 00 zł, Gmina dopłacać będzie 390.000, 00 zł. 

Pod uwagę wzięto zwaloryzowane wydatki przyszłoroczne i opłaty. 

 

Przewodnicząca RM była zdania, że jeżeli rodzice mają możliwość uzyskania od Państwa 

dofinansowania w wysokości 1500, 00 zł lub 1.900, 00 zł, to nie ma się, nad czym 

zastanawiać, jeżeli chodzi o proponowaną wysokość opłaty. 

 

Radna Kopta uważała podobnie. Dofinansowanie w takiej wysokości jest znaczące, dlatego 

symbolicznie ta dopłata w wysokości nieco ponad sto złotych należy pozostawić. Koszt 

wyżywienia w wysokości 15, 00 zł tez nie jest wygórowaną stawką, do której jednak 

dochodzi obsługa, za którą płaci samorząd. 

 

Radny Tomasz Bykowski prosił o podanie dla porównania ile wynosi koszt posiłków dla 

dzieci przedszkolnych. 

   

Księgowa BOOS podała, że trochę inaczej wygląda, to, za co płaci rodzic w Klubie  

i w Przedszkolu. Rodzic w Klubie ma do dyspozycji dodatkowo 1 posiłek, tzw. przekąskę, 

czyli coś, czego nie dostaje przedszkolak. Są to mniejsze dzieci i mniejsze porcje. Generalnie 

opłata w Klubie i we wszystkich oddziałach przedszkolnych skalkulowana jest dokładnie na 

tym samym poziomie i wynosi 10, 00 zł. Jest to wyłącznie wsad do kotła, czyli, to, z czego te 
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posiłki są przygotowywane. Koszty obsługi w przedszkolu i szkole podstawowej nr 2, czy 

Szkole Podstawowej w Sypniewie, są po stronie Gminy Więcbork, za to rodzic nie płaci. 

 

Radny Sławek pytał, czy w przypadku pracowników KD również mamy do czynienia z 

dofinansowaniem wynagrodzeń, tak, jak jest to w MGOPS. 

 

Dyrektor BOOS powiedziała, że na mocy uchwały Rady Ministrów wprowadzony został 

dodatek motywacyjny w postaci 1.000, 00 zł miesięcznie. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

d) uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku i nadania statutu. 

 

Projekt jest wypadkową planów dotyczących uruchomienia Klubu Dziecięcego Nr 2  

w Więcborku, który będzie obsługiwany przez Biuro Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku. Stąd też do katalogu jednostek obsługiwanych w § 2 ust. 2 zostaje dodana,  

w pkt 10 ww. Jednostka.   

Projekt nie wywołał dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji przystąpił do zaopiniowania projektu uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 
W tej części porządku obrad przedstawione i omówione zostały plany pracy Rady 

Miejskiej i stałych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku na rok 2025. 

 

Plany pracy dostępne są do wglądu w biurze Rady Miejskiej oraz na stronie BIP Gminy 

Więcbork. 

 

Spraw różnych nie wniesiono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej 

i Porządku Publicznego 

 

/-/ Jacek Kabattek 


